
Întrevederea viceprim‑ministrului
Oleg Serebrian cu reprezentanții
permanenți ai Germaniei și Elveției pe
lângă OSCE

Luni, 23 iunie 2025, Viceprim‑ministrul pentru reintegrare Oleg Serebrian a avut o
întrevedere de lucru cu ambasadoarea Susanne Schütz, reprezentanta permanentă pe
lângă OSCE a Germaniei și cu ambasadorul Raphael Nägeli, reprezentantul permanent
al Elveției pe lângă OSCE, însoțiți de ambasadoarea Kelly Keiderling,  şefa Misiunii
OSCE în Republica Moldova. 

Întrevederea a avut loc inclusiv în contextul pregătirii viitoarei președinții în exercițiu a
OSCE, care în anul 2026 va reveni Elveției. 

Discuțiile s‑au concentrat pe evoluțiile recente în procesul de negocieri privind
reglementarea transnistreană. A fost oferită o perspectivă a Chișinăului asupra acestor
procese, precum și asupra situației economice și sociale din regiune. Oleg Serebrian a
subliniat rolul pozitiv al UE în depășirea crizei energetice și a reiterat faptul că
Chișinăul a venit întotdeauna cu soluții la problemele cu care se confruntă concetățenii
noștri din raioanele de est ale țării. 

De asemenea, au fost abordate subiecte legate de protecția drepturilor fundamentale
ale omului în regiunea transnistreană. Vicepremierul s-a arătat preocupat de situația
presei, a libertății de exprimare și a drepturilor omului în stânga Nistrului și a
menționat importanța accesului nestingherit al jurnaliștilor de pe malul drept în
regiune ca o condiție esențială pentru destinderea interacțiunii între cele două maluri.

Legat de formatul de negocieri, Viceprim-ministrul a spus că poziția Chișinăului
rămâne neschimbată – nu poate fi reactivat formatul 5+2 atâta timp cât continuă
ostilitățile militare în Ucraina. Totodată, relansarea discuțiilor în format 1+1 depinde
doar de Tiraspol. Chișinăul e deschis față de reluarea dialogului pe această platformă
fie în format de videoconferință, fie în format de prezență fizică, cu condiția că se
respectă principiul alternanței locației desfășurării acestor reuniuni. Concomitent, a
fost salutat faptul că în ultimele două luni s-a reușit convocarea grupurilor de lucru
pentru mediu și educație.   



 

 

  


